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XXII Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego IV kadencji 

 

Protokół z dnia 23 grudnia 2013 roku 

 

nr XXII/13 

 

XXII Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 
Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w sali 118. Zgodnie z listą obecności 
(zał. nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 23 Radnych, co stanowi pełen skład 
Rady. Z powodu spóźnienia, Radny A. Jamrozik uczestniczył w Sesji od punktu 2 porządku 
obrad, Radna D. Galant - od punktu 3.   

Punkt 1. Otwarcie Sesji 

O godz. 13.10 Przewodnicząca Rady Powiatu Wrocławskiego p. M. Wilk, stwierdziwszy 
prawomocność obrad, otworzyła Sesję, powitała Radnych, Zarząd, Skarbnika i Sekretarza 
powiatu, Dyrektorów Wydziałów Starostwa, przybyłych Gości. 

Punkt 2. Przyjęcie porządku XXII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 

Wraz z przesłanym zaproszeniem Radni otrzymali następujący porządek XXII Sesji: 

1. Otwarcie Sesji, 
2. Przyjęcie porządku XXII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
3. Informacje Przewodniczącej Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego, 
4. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wrocławskiego, 
5. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2013, 
6. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego na 

lata 2014 – 2026, 
7. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2014, 
8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność 

Powiatu Wrocławskiego, 
9. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Profilaktycznego w Zakresie Promowania 

i Wdrożenia Prawidłowych Metod Wychowawczych w Stosunku do Dzieci w Rodzinach 
Zagrożonych Przemocą w Rodzinie w Powiecie Wrocławskim na lata 2014 – 2020, 

10. Interpelacje i zapytania Radnych, 
11. Wnioski i oświadczenia, 
12. Zamknięcie XXII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  
 

Starosta R. Potocki złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkty: 

5a.  Uchwała w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2013 
7a.  Uchwała w sprawie regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego 
we Wrocławiu 
 



 

2 

 

O głos poprosił p. Radny J. Fitek. Z porządku poprzedniej Sesji został zdjęty punkt dotyczący 
uchwały w sprawie utworzenia e-Centrum Kultury w Siechnicach. Wówczas p. Starosta 
odpowiedział, że punkt ten znajdzie się w porządku najbliższej Sesji. Dlaczego więc nie 
znalazł się w porządku dzisiejszej Sesji, kiedy się znajdzie? 

Starosta R. Potocki odpowiedział, że „jest to gra słów”, ponieważ powiedział, że na jednej 
z najbliższych Sesji wrócimy do tematu. W związku z tym, że priorytetem na dzisiejszej Sesji 
jest uchwalenie budżetu na 2014 rok, ani Zarząd, ani Komisje nie zajmowały się jeszcze tą 
sprawą. Zapowiedział, że na pewno powrócimy do tematu e- biblioteki na jednej z kolejnych 
Sesji Rady. 

Przewodnicząca M. Wilk poddała pod głosowanie przyjęcie porządku Sesji z uwzględnieniem 
wniosku Pana Starosty, w następującym kształcie: 

1. Otwarcie Sesji, 
2. Przyjęcie porządku XXII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
3. Informacje Przewodniczącej Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego, 
4. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wrocławskiego, 
5. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2013, 
5a. Uchwała w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
     budżetowego 2013, 
6. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Wrocławskiego na lata 2014 – 2026, 
7. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2014, 
7a. Uchwała w sprawie regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego 
     we Wrocławiu 
8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność 

Powiatu Wrocławskiego, 
9. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Profilaktycznego w Zakresie Promowania 

i Wdrożenia Prawidłowych Metod Wychowawczych w Stosunku do Dzieci w Rodzinach 
Zagrożonych Przemocą w Rodzinie w Powiecie Wrocławskim na lata 2014 – 2020, 

10. Interpelacje i zapytania Radnych, 
11. Wnioski i oświadczenia, 
12. Zamknięcie XXII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  

 
W głosowaniu wzięło udział 22 Radnych.  
Porządek XXII Sesji został przyjęty 20 głosami „za” przy 2 wstrzymujących się. 
 
Punkt 3. Informacje Przewodniczącej Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego 

Pan Starosta R. Potocki przedstawił informacje Zarządu Powiatu Wrocławskiego. 
W czasie między sesjami odbyły się 3 posiedzenia Zarządu, na których zostało podjętych 
9 uchwał. Jeśli chodzi o realizację projektów, trwają procedury związane z podpisaniem 
umowy na dofinansowanie projektu: „Studium spójności funkcjonalnej we Wrocławskim 
Obszarze Funkcjonalnym”. Jest to projekt, który będzie podpisany między Powiatem 
Wrocławskim a Ministerstwem Infrastruktury i Rozwoju. Projekt zakłada, że będzie to 
wspólna realizacja z Dolnośląskim Urzędem Marszałkowskim, Miastem Wrocław, Gminą 
Wołów, Kąty Wr. i Siechnice. Wartość tego projektu jest szacowna na 1 milion 100tys.zł., 
w tym wartość dotacji wyniesie ok. 1 miliona 64 tys. zł.  
W dn. 6 grudnia w Starostwie odbyło się spotkanie mikołajkowe dla dzieci z rodzin pieczy 
zastępczej. Pan Starosta złożył podziękowania dla PCPR za zorganizowanie tej zabawy.  
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W dn. 11 grudnia odbyło się spotkanie zespołu monitorującego realizację Strategii rozwoju 
Powiatu Wrocławskiego na lata 2012-2020.  
W dniach 12-16 grudnia, 7 osobowa delegacja z Powiatu Wrocławskiego tradycyjnie 
przebywała na Jarmarku Bożonarodzeniowym we Francji.  
12 grudnia odbyła się Konferencja podsumowująca program „Postaw na aktywność” 
z udziałem osób niepełnosprawnych. Uczestniczył w niej również Pełnomocnik Terenowy 
Rzecznika Praw Obywatelskich. Pan Starosta również złożył podziękowania PCPR za realizację 
tegoż programu.  
 

Pani Przewodnicząca M. Wilk przedstawiła informacje Rady Powiatu Wrocławskiego. 
W dniu 6 grudnia 2013 r. do Biura Rady Powiatu wpłynął  „Raport o stanie środowiska 
w województwie dolnośląskim w 2012 roku”. Raport ten w wersji elektronicznej, jak 
i papierowej znajduje się do wglądu w Biurze Rady. 
W dniu 4 grudnia br. do Rady Powiatu Wrocławskiego wpłynął wniosek z Sołectwa 
Dobrzykowice, gm. Czernica, dotyczący poprawy bezpieczeństwa na drogach 
w Dobrzykowicach i podjęcia prac na drogach w tej miejscowości. Stosownie zapisów Statutu 
Powiatu Wrocławskiego, Przewodnicząca Rady skierowała wniosek do Zarządu Powiatu, 
zgodnie z właściwością. 
Przewodnicząca Rady poprosiła komisje stałe o przygotowanie planów pracy na rok 2014 
oraz sprawozdań z pracy komisji za 2013  
Radni przyjęli też informację, iż następna Sesja planowana jest 7 stycznia 2014 r.  
Pani Przewodnicząca podziękowała też za udział w szkoleniu samorządowym w Polanicy 
Zdroju. 
 
Punkt 4. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego 

Projekt uchwały przedstawiła p. M. Dreiseitel – Cieślik – Skarbnik Powiatu Wrocławskiego. 
Zmiany w wieloletniej prognozie finansowej na 2013 rok związane są z koniecznością 
dostosowania poziomu dochodu i wydatków, w zawiązku z podjętymi przez Zarząd 
uchwałami zmieniającymi poziom dochodów i wydatków. W związku z otrzymaniem 
darowizny w kwocie: 1.160 zł., na działania powzięte przez PCPR na dzieci, którymi się 
opiekuje. Zasadniczym elementem jest zrestrukturyzowanie, czy też doprowadzenie do stanu 
faktycznego poziomu długu z umów nienazwanych z 18 milionów na 15 milionów zł. W 
związku z tym, iż umowa na roboty uzupełniające nie została podpisana. Przekazana 
informacja dotycząca zmiany dotacji dla osób bezrobotnych, nie mających prawa do zasiłku 
na kwotę 1.080.000 zł.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia przedstawił opinie Komisji do powiązanych ze sobą 
projektów uchwał z punktu 4 i punktu 5 – opinie są pozytywne.  

Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie (23 głosy „za”). 
 
Punkt 5. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2013 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik.  
Jak powiedziała, projektowana uchwała zawiera wszystkie elementy, które zostały ujęte 
w wieloletniej prognozie finansowej, min. darowizny, o której była mowa już wcześniej, 
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urealnienia dotacji związanej ze ścieżką przyrodniczo- edukacyjną, jak również 
zaktualizowano wykaz wydatków majątkowych i załącznik, który informuje o wszystkich 
dotacjach udzielanych z budżetu PW na rok 2013. Jest to uchwała zamykająca budżet na rok 
2013r.  
 
Radny K. Dworak poprosił o informację odnośnie deklaracji Pana Starosty, dotyczącej 
uchwały w sprawie utworzenia Centrum e- Kultury w Siechnicach. Radny chciał wiedzieć, 
dlaczego w autopoprawce nr 3 wykazane jest zmniejszenie środków w budżecie na rok 2014. 
Pani Skarbnik udzieliła odpowiedzi, mówiąc, iż przedstawiona autopoprawka, dotyczy roku 
2013, a nie 2014. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 

Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2013 została podjęta 
jednogłośnie. 

Punkt 5a. Uchwała w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2013 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków nie wygasających z upływem roku 
budżetowego 2013, przedstawiła również Pani Skarbnik. Łączna kwota tych wydatków 
kształtuje się na poziomie 622 tys.675 zł. w 80% dotyczy dróg, czyli oznakowania 
poziomego, wykonania różnych projektów budowlanych, nadzoru autorskiego, jak również 
w kwocie zasadniczej dotyczy modernizacji i szczegółowej osnowy wysokościowej na terenie 
Powiatu Wrocławskiego na kwotę 349 tys.566 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia  przedstawił opinię komisji dotyczącą 
przedstawionego projektu uchwały, opinia jest pozytywna.  

Nikt nie zabrał głosu w sprawie projektu. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2013 została podjęta jednogłośnie. 

Punkt 6. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Wrocławskiego na lata 2014 – 2026 
 
Punkt 7. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 
2014 
 
Ze względu na to, że treści tych dwóch uchwał są ze sobą ściśle związane, Przewodnicząca 
Rady poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie ich łącznie. 
Jeśli chodzi o WPF, dokonano stosownych zmian na 2014 rok, po stronie dochodów 
i po stronie wydatków. W związku z tym, iż dotarła informacja z Ministerstwa Finansów, jak 
i od Wojewody, również została przeprowadzona analiza dochodów i wykonania 2013 i 2012 
roku. Obrazujące pewne tempo kształtowania się wskaźników strony dochodowej i takie też 
założenia stosownie w latach sporządzania prognozy zostały po stronie dochodowej 
i wydatkowej wskazane. Takim ustępstwem od danych, które Powiat otrzymuje  rok rocznie 
z Ministerstwa, to są dane dotyczące kształtowania się wpływu z tytułu podatku 
dochodowego od osób fizycznych. Analiza wpływu tego podatku pokazuje, że odbiega on od 
planów finansowych, które Minister przekazał i na dzisiaj w programie było napisane, iż 
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kształtuje się w 2013 roku na poziomie 28 milionów zł. Te analizy były robione do listopada, 
na dzień dzisiejszy jest to 28 milionów 300 tys. zł., więc w latach kolejnych, biorąc pod 
uwagę tempo kształtowania się tego wskaźnika, nie wskazano takiego tempa wzrostu jaki 
wskazuje Minister, co pozwala na zaplanowanie strony wydatkowej bez nadmiernie 
optymistycznie zaplanowanych kwot. Ogólny wskaźnik tempa w latach ukształtował się na 
poziomie ok. 1,14%, również dochody, czy też nadwyżka nad dochodami została 
przeznaczona na spłatę zaciągniętych przez Powiat kredytów.  
Budżet na 2014 po stronie dochodowej został zaplanowany na kwotę ok. 107 milionów zł. po 
stronie wydatkowej na kwotę ok. 102 miliony zł. Różnica przeznaczona jest na spłaty 
zaciągniętych kredytów. Spłaty z tzw. umów nienazwanych, które stanowią dług Powiatu 
zaplanowane są w wydatkach Powiatu w przedsięwzięciu, które znajduje się w WPF jako 
załącznik: Budowa i modernizacja dróg. W 2014 spłata wyniesie 10,5 miliona zł. 86% 
wszystkich informacji, które zawarte są po stronie dochodowej i tym samym po stronie 
wydatkowej, to są dane przekazywane przez Ministra i Urząd Wojewódzki. Następne pozycje 
są zaplanowane w oparciu o analizę roku bieżącego jak i tendencje lat ubiegłych. Tutaj 
Zarząd z ostatecznością podjął do planowania kwoty wpływu z tytułu dochodu z podatku 
od osób prawnych, bo jak wskazuje analiza tego roku, w pierwszym półroczu tego roku ta 
kwota bardzo zmalała na kwotę 1 miliona zł. Istotnym parametrem, który wpływa na 
strukturę wydatków i brak możliwości przeznaczenia środków na inne cele to jest zwiększenie 
się kwoty „Janosikowego” o 1milion 900 tys.zł. należało w wydatkach bieżących jej szukać, 
bo wydatki bieżące muszą być równoważone dochodami bieżącymi. Należy pamiętać, że 
istnieje nowy wskaźnik ustawy o finansach, który mówi o poziomie zadłużenia. Taka 
realizacja, czy też przeznaczenie tych środków na wydatki bieżące mocno spowodowały 
zaburzenie, czy też brak możliwości zrealizowania tychże nowych wskaźników, co mogłoby 
spowodować otrzymanie negatywnej opinii RIO czy też zastosować konieczność 
zaplanowania zbyt wysokiego dochodu. Wszystkie jednostki zgodnie z procedurą składały 
sprawozdania do 30 września i po otrzymaniu już kwot wiążących następowała korekta 
wszystkich planów finansowych, tych jednostek. Zarówno jednostek oświatowych, jak i 
PCPR, i PZK, przy takiej metodologii, budżet został skonstruowany przy czym kwoty 
wydatków wszystkich naszych placówek, aby nie występowały zadłużenia wymagalne, a więc 
najważniejsza część funkcjonowania PZK, zostały wprowadzone z gmin, na utrzymanie 
systemu informacji przestrzennej - to zadanie jest dalej kontynuowane i w budżecie zostało 
ujęte.  
Dotacje zgodnie z zadaniami, które Powiat wykonuje, to są zadania w ramach gospodarki 
nieruchomościami i oczywiście znacząca kwota dotacji są to środki dla osób bezrobotnych, 
które przepływają przez budżet Powiatu.  
Są to najistotniejsze elementy budżetu, po stronie wydatkowej zostały zabezpieczone 
na zaplanowane już wcześniej w WPF wydatki majątkowe, które to są wyznaczone w ramach 
przedsięwzięć w WPF. Jedną z bardziej znaczących kwot są wydatki po stronie planu 
dotyczące budowy i modernizacji dróg 15 milionów 800 tys.zł Oprócz tego wydatki na zakupy 
inwestycyjne, między innymi na zakup sprzętu dla PZK, a także wydatki inwestycyjne 
w Borzygniewie, są to najważniejsze wydatki inwestycyjne zaplanowane przy czym źródłem 
dochodów jest sprzedaż mienia.  
Do przedstawionej uchwały z 15 listopada, Zarząd wprowadził autopoprawki w dniu 13 
grudnia. Jedną z autopoprawek jest uściślenie czy też wprowadzenie do realizacji zadania  
„Studium spójności funkcjonalnej we Wrocławskim Obszarze Funkcjonalnym”. Po kolejnych 
korektach i konsultacjach to już jest ostateczny kształt realizacji tego zadania.  
W autopoprawce zostały zabezpieczone środki, które wcześniej znalazły w wydatkach 
niewygasających na budowę modernizacji osłony wysokościowej na terenie Powiatu 
Wrocławskiego. Cały czas jest prowadzona bieżąca analiza płynności finansowej Powiatu 
i w zawiązku z tym, aby nie obciążać budżetu roku następnego, te wydatki zostały ujęte 
w wykazie wydatków niewygasających. W związku z przyjętą zmianą do WPF na rok 2013 
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dostosowano aktualny poziom zadłużenia z umowy nienazwanej z 18 milionów zł. na 15 
milionów zł., co konsekwentnie w poszczególnych latach odnajduje odzwierciedlenie i na 
dzisiaj w autopoprawce znajduje się wstrzymanie działań związanych z utworzeniem 
jednostki organizacyjnej powiatu, czyli Powiatowego Centrum e- Kultury w Siechnicach.  
W związku z tym, że Zarząd w dalszym ciągu będzie podejmował w tym celu dalsze prace, na 
chwilę obecną taka autopoprawka zostanie złożona.  
Pani Skarbnik poinformowała, iż opinia RIO w sprawie WPF jak i w sprawie projektu uchwały 
budżetowej jest pozytywna.  
 
Przewodnicząca M. Wilk przypomniała, że projekty uchwał: w sprawie przyjęcia wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego oraz w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Wrocławskiego na rok 2014 zostały przekazane przez Zarząd Powiatu Wrocławskiego w dniu 
15 listopada 2013 r. Projekty w wersji elektronicznej zostały przekazane wszystkim Radnym 
w dniu 18 listopada br.   
W dniu 13 grudnia br. wpłynęły do Biura Rady Powiatu autopoprawki Zarządu Powiatu 
do projektów obu uchwał. Wraz z nimi przekazano obie uchwały z uwzględnieniem 
autopoprawek. Dokumenty te zostały przekazane Radnym w materiałach na dzisiejszą Sesję.  
W dniu 16.12.13 r. wpłynęły opinie Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
we Wrocławiu o obu projektach. Obie opinie są pozytywne.  
 
Następnie Przewodnicząca M. Wilk poinformowała, że na ręce Przewodniczącej Rady 
wpłynęły opinie komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego o przedstawionych projektach 
uchwał. Wszystkie opinie są pozytywne. Stosownie do § 6 ust. 4 Uchwały Nr VII/51/11 Rady 
Powiatu Wrocławskiego w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Powiatu 
Wrocławskiego opinie 6 komisji stałych zostały przekazane pod obrady Komisji Budżetu 
i Mienia, która odbyła posiedzenie jako ostatnia w dn. 20.12.13 r. Opinia Komisji BiM została 
przekazana przez Przewodniczącego Rady Zarządowi Powiatu Wrocławskiego.  
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

Głos zabrał Radny J. Fitek.  
Jak powiedział, zdjęcie planowanych wydatków na przyszłe lata związane z zadaniem: 
utworzenie Powiatowego Centrum e- Kultury w Siechnicach, czyli jednostki organizacyjnej 
Powiatu Wrocławskiego, w związku z tym zmniejsza się środki zaplanowane na pokrycie 
kosztów związanych z funkcjonowaniem na kwotę 369 tys.835 zł. Pan Radny nawiązał 
do ostatniej wypowiedzi p. Starosty, który powiedział, że będzie na jednej z najbliższych Sesji 
będzie to omawiane, co sugeruje, iż będzie bardzo ciężko Zarządowi i Radzie podjąć taką 
decyzję bez korekt w budżecie. Radny J. Fitek poprosił Zarząd o „męską decyzję”, że w tej 
kadencji Powiatowe Centrum e- Kultury w Siechnicach nie ma szans na utworzenie ponieważ, 
jest brak środków na to zadanie i zmieniły się priorytety, ale jeżeli taka szansa istnieje 
to radny nie widzi powodów, aby zmieniać zapisy w WPF. Radny dodał, że utworzenie 
stanowiska etatowego członka Zarządu niesie za sobą konsekwencje finansowe 
porównywalne z utrzymaniem etatów pracowników planowanego Centrum e- Kultury. Radny 
poprosił Zarząd  o rozwianie jego wątpliwości.  
 
Odpowiedzi udzielił p. Starosta. Sprawa e-biblioteki wraca pod obrady komisji stałych. Dopóki 
Zarząd nie będzie miał pełnej informacji przekazanych przez Komisje, w którym kierunku 
mają być podjęte działania, do tego momentu zaplanowane środki zostaną wstrzymane.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
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Przewodnicząca poddała kolejno pod głosowanie uchwał wraz z autopoprawkami. 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego 
została podjęta większością 20 głosów „za” przy 1 przeciwnym i 2 wstrzymujących się. 
 
Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2014 została podjęta 
większością 20 głosów „za” przy 3 wstrzymujących się. 
 
Starosta R. Potocki podziękował Radzie za przyjęcie budżetu na 2014 rok.  
 
O godz. 13.50 Pani Przewodnicząca ogłosiła 20 min. przerwę. 
 
Po przerwie o godz. 14.10 wznowiono obrady. 
Na salę obrad nie powrócili Radni: A. Szawan, A. Wąsik, M. Trębacz, D. Galant. 
 
Punkt 7a. Uchwała w sprawie regulaminu organizacyjnego Starostwa 

Powiatowego we Wrocławiu 

Projekt uchwały przedstawiła, w imieniu Zarządu Powiatu, p. B. Pierzchała – dyrektor Wydz. 
Organizacyjno – Prawnego Starostwa.  
Wprowadzenie nowego regulaminu organizacyjnego wraz ze schematem organizacyjnym 
Starostwa Powiatowego we Wrocławiu jest uwarunkowane potrzebą uporządkowania zadań 
i kompetencji w zakresie bieżącego nadzoru nad komórkami organizacyjnymi Starostwa 
Powiatowego oraz uaktualnienie zasad kierowania Starostwem, jak również doprecyzowania 
redakcyjnego niektórych szczegółowych zadań wydziałów, biur i zespołów.  
 

Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedstawionego projektu. 
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę. W głosowaniu wzięło udział 19 
Radnych. 
Uchwała w sprawie regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego we Wrocławiu 
została podjęta większością 17 głosów „za” przy 1 przeciwnym i 1 wstrzymującym się. 

Punkt 8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

stanowiących własność Powiatu Wrocławskiego 

Projekt uchwały przedstawił p. Starosta R. Potocki. Przedłożona uchwała dotyczy wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność PW, wymienionych w treści uchwały. 
Są to działki niezabudowane w obrębie Nowiny (gm. Kobierzyce), dla których prowadzona 
jest księga wieczysta. Jeśli Radni mają dodatkowe pytania, szczegółowych odpowiedzi udzieli 
p. Z. Narojczyk - dyrektor Wydz. Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Starostwa. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia p. Radny M. Konopka przedstawił pozytywną opinię 
o omawianym projekcie uchwały.  
 
Radny J. Fitek poprosił o kilka szczegółów dotyczących przedmiotowej nieruchomości: jaka to 
nieruchomość, ile warta, ile działek, jaki jest plan? 
 
Dyrektor Z. Narojczyk odpowiedział, że teren, o którym mowa obejmuje ok. 6 ha i ponad 30 
arów, podzielonych na 47 działek po 15 arów, zgodnie z planem zagospodarowania. Przy 
obecnych cenach, szacowana cena 1 m2  to 50 - 60 zł. Sprzedaż tego terenu przyniosłaby 
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dochód ok. 2,5 – 3 mln zł. ponieważ jednak jest tu nowy plan zagospodarowania 
przestrzennego, obowiązuje renta planistyczna – 30%. 
Więcej głosów nie było. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę. W związku z tym, że na salę obrad 
powrócili Radni: A. Szawan, A. Wąsik, M. Trębacz, D. Galant, w głosowaniu wzięło udział 23 
Radnych. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 9. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Profilaktycznego w Zakresie 
Promowania i Wdrożenia Prawidłowych Metod Wychowawczych w Stosunku 
do Dzieci w Rodzinach Zagrożonych Przemocą w Rodzinie w Powiecie 
Wrocławskim na lata 2014 – 2020 
 
Projekt uchwały przedstawiła p. M. Kuźnicka – z-ca dyrektora PCPR we W-wiu.  
Zgodnie z zapisami ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, do zadań własnych 
powiatu należy opracowanie i realizacja programów służących działaniom profilaktycznym 
mającym na celu udzielenie specjalistycznej pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania 
i wdrożenia prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach 
zagrożonych przemocą w rodzinie. 
Załączony do uchwały Program Profilaktyczny w Zakresie Promowania i Wdrożenia 
Prawidłowych Metod Wychowawczych w Stosunku do Dzieci w Rodzinach Zagrożonych 
Przemocą w Rodzinie w Powiecie Wrocławskim na lata 2014 – 2020 został opracowany przez 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie we Wrocławiu przy współpracy z Gminnymi Ośrodkami 
Pomocy Społecznej z terenu Powiatu Wrocławskiego.  
Głównym założeniem Programu jest szeroko rozumiana profilaktyka prowadząca  
do zmniejszenia skali zjawiska przemocy w rodzinach z terenu Powiatu Wrocławskiego. 
Podejmowane działania profilaktyczne poprzez udzielanie specjalistycznej pomocy, zwłaszcza 
w zakresie promowania i wdrożenia prawidłowych metod wychowawczych  
w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie będą prowadzić  
do zapobiegania lub ograniczenia występowania zjawiska przemocy oraz do wzmocnienia 
pozytywnych postaw w relacjach rodzinnych i prowadzenia stylu życia wolnego  
od przemocy. 
Wobec powyższego, podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej p. Radna L. Reps poinformowała, że 
Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, niemniej zgłasza wniosek o zmianę zapisu  
(skreślenie 3 słów: „w tych rodzinach”) w części dotyczącej diagnozy środowiska – 
w nazwach 6 tabel, gdzie widnieje napis: „Liczba rodzin i liczba dzieci w tych rodzinach 
objętych działaniami Zespołu …”, np. w Kątach Wr. jest 18 rodzin, natomiast tylko 7 dzieci, 
co może być mylnie odczytane. Zamysł Autorów był taki, że oddzielnie w kolumnach 
przedstawiono ogólnie przemoc w rodzinie, natomiast w kolejnych kolumnach – dotyczące 
dzieci. Aby więc dla przyszłych czytelników Programu było to jaśniejsze, Komisja proponuje, 
aby tabelki były podpisane: „Liczba rodzin i liczba dzieci objętych działaniami Zespołu…” 
 
Więcej głosów w sprawie omawianego projektu nie było.  
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie przedstawionego wniosku Komisji 
ZiPS. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem uchwały wraz z wprowadzoną zmianą. 
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Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Profilaktycznego w Zakresie Promowania i Wdrożenia 
Prawidłowych Metod Wychowawczych w Stosunku do Dzieci w Rodzinach Zagrożonych 
Przemocą w Rodzinie w Powiecie Wrocławskim na lata 2014 – 2020 została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Punkt 10. Interpelacje i zapytania Radnych 

Radny A. Szawan zgłosił zapytanie odnośnie artykułu, w którym obecny Starosta p. R. 
Potocki podsumowuje działalność władz Powiatu Wrocławskiego. Które władze Pan Starosta 
miał na myśli? Jak powiedział, w wymienionym artykule nie ma słowa o pracy p. J. Fitka – 
byłego Wicestarosty, o pracy p. Z. Smereki, czy też jego samego, jako byłego Starosty. 
Według p. A. Szawana, wszystkie zapisy z wywiadu tyczą się działalności poprzedniego 
Zarządu, w związku z tym kierowane są do jego osoby zapytania „od prasy”.  
Radny A. Szawan poprosił o odpowiedź pisemną na zapytania: 

1. Jak można podsumować rok pracy po miesiącu pracy? 
2. Których władz dotyczy omawiane podsumowanie, skoro p. R. Potocki jest Starostą 

od miesiąca? 
3. Prosi o podanie dokładnej daty, kiedy Powiat Wrocławski otrzymał tytuł: „ Samorząd 

równych szans”, oraz o podanie daty powołania nowych władz Powiatu 
Wrocławskiego, w tym datę objęcia stanowiska Starosty przez p. R. Potockiego. 
 

Więcej głosów w tym punkcie nie było. 
 

Punkt 11. Wnioski i oświadczenia 

Radny I. Słoma zgłosił wniosek, aby zgodnie z przyjętym zwyczajem, na zasadzie 
przestrzegania dobrych standardów i obyczajów, jeśli ktoś wymaga odpowiedzi na piśmie, to 
powinien złożyć zapytanie również na piśmie. Jeśli zaś ustnie, to odpowiedź również powinna 
być udzielona ustnie.  
 
Następnie Radny H. Kuryś złożył podziękowania dla Rady oraz Zarządu Powiatu 
Wrocławskiego, w imieniu Polskiego Związku Zapaśniczego za wspieranie sportu 
zapaśniczego oraz Uczniowskiego Klubu Sportowego „Tygrysy”. 
 
Radny Jamrozik oświadczył ad vocem do wypowiedzi byłego Starosty. Jak powiedział, 
zaskakuje Go, dlatego p. A. Szawan pyta, kiedy został odwołany i jakie były zmiany. Prosiłby 
p. Starostę i Zarząd o przeanalizowanie, w ilu artykułach i wywiadach byłego p. Starosty, 
w ciągu ostatnich 3 lat, nt. działalności Powiatu, była wzmianka, że to Radni, Rada czy 
Zarząd, a nie „to ja zrobiłem, ja zbudowałem” . Przypomniał w tym miejscu wypowiedź p. A. 
Szawana, w której przekazał informację, że zbudował 107 km dróg. Może posłużyć się takim 
artykułem. Dlatego jest zaskoczony wypowiedzią byłego Starosty. 
 
Radny A. Szawan podziękował za cenne uwagi Radnego A. Jamrozika, ale jak stwierdził, 
prosił o odpowiedź pisemną, ponieważ zamierza ją wykorzystywać „medialnie”, jako 
odpowiedź na zapytania prasy po wspomnianym materiale prasowym, który się ukazał. 
Odnośnie p. I. Słomy, p. A. Szawan powołał się na Statut, który, jak twierdzi jest najlepszym 
dowodem, iż wszystko traktowane jest poważnie oraz to, że odpowiedzi na zapytania można 
udzielać ustnie lub pisemnie. Radny A. Szawan poprosił o odpowiedź pisemną i taką oczekuje 
uzyskać. 
 
Więcej głosów w tym punkcie nie było. 
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Punkt 12. Zamknięcie XXII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 

Przed zamknięciem Sesji Pani Przewodnicząca oraz Pan Starosta złożyli zebranym życzenia 
z okazji Świąt Bożego Narodzenia. 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 14.45 Przewodnicząca Rady zamknęła XXII 
Sesję Rady Powiatu Wrocławskiego. 
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